

## 农业发展新视点

- 履带式联合收割机转向机构的结构特点及发展趋势 ..... 马翔 李耀明 唐忠 等(1)
- 马铃薯播种机具研究进展 ..... 刘文政 何进 李学强 等(7)

## 理论研究与探讨

- 旋耕钉齿式耕层残膜回收机起膜部件动力学分析 ..... 张攀峰 胡灿 王旭峰 等(14)
- 玉米收获机静液压驱动行走系传动特性研究 ..... 徐立友 赵欣 刘孟楠 等(19)
- 基于  $\varepsilon$ -SVR 的风筛式清选装置清选性能预测研究 ..... 梁振伟 李耀明 周全 等(26)
- 农业机械化与区域经济发展协调度的空间异质性 ..... 徐艳兰 刘亚琼(31)
- 农机复杂件精密模型数控加工和成型技术研究 ..... 张铁创 徐文静(37)
- 新型连杆式割草机的结构设计与运动学分析 ..... 姜玉印 朱建华 刘光浩(41)
- 基于 GA-LM-BP 模型的云南省农机总动力预测 ..... 胡陈君 陈建 王卓 等(47)
- 面向无线传感器网络节点的脐橙采摘机器人定位研究 ..... 田磊 靳继红(53)
- 采摘机器人运动目标逼近方法研究—基于分裂迭代和模糊算法 ..... 王娜 汤金金(58)

## 设计制造

- 基于遥控的温室喷雾机自适应控制系统设计与试验 ..... 贾卫东 颜杰 欧鸣雄 等(62)
- 花生种子剥壳机的设计与试验 ..... 汪迎 鲁放 冯家慧 等(68)
- 枣园残枝粉碎装置优化设计 ..... 张洪洲 刘媛杰 王宪磊 等(73)
- 水稻旱直播机液压系统的仿真设计 ..... 付威 丁凯 张志元 等(78)
- 基于温光耦合的温室卷帘机控制设备开发 ..... 裴雪 范奥华 刘焕宇 等(83)
- 自动避障葡萄藤扒土机的设计与试验研究 ..... 刘芳建 刘忠军 王锦江 等(87)
- 台式重力分选机设计与试验 ..... 王旭 李小燕 王全喜 等(91)
- 挤奶机器人的结构设计 ..... 杨存志 吴泽全 郭洋(98)
- 烟用自走式起垄定点施肥装置设计及试验 ..... 李国昌 吴雪梅 殷坤勤 等(104)
- 一垄双行深施肥机的设计与试验 ..... 李绪 吴雪梅 张富贵 等(110)
- 山地果园轨道运输机试验台的设计与应用 ..... 张成 吴伟斌 杨晓彬 等(116)
- 折叠式智能化机采棉精量播种机的设计与试验 ..... 张爱民 郝延杰 嵇冬玲 等(120)
- 小型谷物烘干机的设计 ..... 李岩舟 陈云可 陈金荣 等(125)
- 基于 PLC 的喷杆喷雾机变量喷雾自动控制系统设计 ..... 裴亮 李晔 冯耀宁 等(129)
- 穗茎兼收秸秆打捆型玉米收获机的设计与试验 ..... 贾春阳 张道林 康云有 等(133)

|                         |                   |
|-------------------------|-------------------|
| 榨菜收获机拔取输送机构的设计与试验 ..... | 王留步 叶进 杨仕 等 (138) |
|-------------------------|-------------------|

## 试验研究

|                                       |                             |
|---------------------------------------|-----------------------------|
| 喷雾机平顺性随机输入行驶试验与分析 .....               | 乐飞翔 薛新宇 崔龙飞 (142)           |
| 基于高光谱技术的燕麦 $\beta$ -葡聚糖含量测定方法研究 ..... | 李靖 王春光 (149)                |
| 云南玉米宜机械收获性能和机收质量研究与评价 .....           | 雷恩 环建华 王岳东 等 (156)          |
| 基于 FastSCAN 玉米整株三维重构及参数计算方法 .....     | 李抒昊 关海鸥 于崧 等 (162)          |
| 巴旦木壳仁分离机的试验研究 .....                   | 吐鲁洪·吐尔迪 杨会民 阿依木妮莎·拜克热 (167) |
| 水稻电阻抗谱分析及检测频率范围的确定 .....              | 宋琦 卢泽民 孙卫红 等 (172)          |
| FDR 土壤湿度传感器的温度补偿模型研究 .....            | 张健 谢守勇 刘军 等 (177)           |
| 气振式精密播种机自动供种装置仿真与试验 .....             | 陈进 丁松 龚智强 等 (183)           |
| 2BQ-28 型三七精密播种机布局优化研究 .....           | 林利 杨文彩 杜一帆 等 (190)          |
| 预应力下微耕机扶手振动响应仿真及试验研究 .....            | 王卓 陈建 王世猛 等 (195)           |
| 麻山药根茎力学特性测试研究 .....                   | 曹少波 李鑫 杨欣 等 (200)           |

## 新技术应用

|                                          |              |
|------------------------------------------|--------------|
| 基于物联网的葡萄园信息获取与智能灌溉系统设计 .....             | 董征宇 (206)    |
| 基于计算机视觉的玉米种子形态识别测量 .....                 | 刘梅 (210)     |
| 农机数字化车间制造系统研究—基于 RFID 和 Hadoop 云存储 ..... | 时磊 鲁华栋 (215) |
| 基于 Android 和 QR 码的有机蔬菜溯源系统开发与应用 .....    | 王林生 于玲 (220) |
| 基于计算机视觉的小麦长势监控研究 .....                   | 钱永涛 (225)    |
| 智能农机自动导航系统应用研究 .....                     | 孙琦 (230)     |

## 环境与能源动力工程

|                               |                   |
|-------------------------------|-------------------|
| 基于拓扑优化的变速箱壳体轻量化设计 .....       | 沈伟 廖敏 王强 等 (234)  |
| 基于拖拉机变速箱的传动系统优化策略分析 .....     | 孙艳芬 (242)         |
| 沼气干发酵反应器增温装置控制理论研究 .....      | 郑勇 焦静 王金丽 等 (247) |
| 农机发动机叶片复杂零件的有限元网格生成方法研究 ..... | 毛丹丹 刘志刚 (252)     |

## 综述

|                          |                     |
|--------------------------|---------------------|
| 不同区域农业机械化生态风险的比较分析 ..... | 洪丽君 黄英 (257)        |
| 保护性耕作技术与配套机具 .....       | 杨陆强 高彦玉 朱加繁 等 (263) |

# Journal of Agricultural Mechanization Research

Vol. 40 No. 4 2018

## Contents

### New View of Agricultural Development

- Structural Features and Developing Tendency of the Steering Mechanism for the Crawler Combine Harvester ..... Ma Xiang et al. (1)
- Research Progress of Potato Planter ..... Liu Wenzheng et al. (7)

### Theory Study and Discussion

- Kinetic Analysis of Rotary Tillage Nail Tooth Plastic Film Recycling Machine Hook Film Unit ..... Zhang Panfeng et al. (14)
- Transmission Characteristic Research on Hydrostatic Transmission System of Corn Harvester ..... Xu Liyou et al. (19)
- Prediction for Working Performance of Air-and-screen Cleaning Unit Based on the  $\varepsilon$ -SVR Method ..... Liang Zhenwei et al. (26)
- The Spatial Heterogeneity of Coordination Degree between Agricultural Mechanization and Regional Economy Development .....  
..... Xu Yanlan et al. (31)
- Research on Numerical Control Machining and Forming Technology of Complex Parts of Agricultural Machinery .....  
..... Zhang Tiechuang et al. (37)
- The Structural Design and Kinematic Analysis of a New Type of Connecting Rod Type Lawn Mower ..... Lou Yuyin et al. (41)
- Prediction in the Total Power of Yunnan Province's Agricultural Machinery Based on GA-LM-BP Mold ..... Hu Chenjun et al. (47)
- Research on Robot Localization of Navel Orange Harvesting Robot for Wireless Sensor Network Nodes ..... Tian Lei et al. (53)
- Research on Moving Target Approximation Method of Picking Robot —Based on Splitting Iteration and Fuzzy Algorithm .....  
..... Wang Na et al. (58)

### Design and Manufacture

- Design and Experiment of Adaptive Control System for Greenhouse Sprayer Based on Remote Control ..... Jia Weidong et al. (62)
- Peanut Seeds Sheller Design and Test ..... Wang Ying et al. (68)
- Optimization Design of the Smashing Device of Jujube Branches ..... Zhang Hongzhou et al. (73)
- Simulation Design of Hydraulic System of Rice Direct Seeder for Dry Land ..... Fu Wei et al. (78)
- Development of Greenhouse Rolling Machine Control Equipment Based on Temperature and Light Coupling ..... Pei Xue et al. (83)
- Design and Experimental Study of Automatic Obstacle-avoid Digging Machine for Grape Vine ..... Liu Fangjian et al. (87)
- Design and Experiment of the Desktop Gravity Separator ..... Wang Xu et al. (91)
- The Structure Design of Milking Robot ..... Yang Cunzhi et al. (98)
- Design and Experiment of Self-propelled Ridge and Point Fertilizing Apparatus for Tobacco ..... Li Guochang et al. (104)
- Design and Experiment of a Fertilizer Deep Applicator for Twin-row within One Ridge ..... Li Xu et al. (110)
- Design and application of Mountain Orchard double track cargo vehicle test-bed ..... Zhang Cheng et al. (116)
- Design and Experiment of the Folding Intelligent Precision Seeder for Machine-harvested Cotton ..... Zhang Aimin et al. (120)
- Design of Small Grain Dryer ..... Li Yanzhou et al. (125)
- Design of Variable Spray Automatic Control System for Boom Sprayer Based on PLC ..... Pei Liang et al. (129)

|                                                                                          |                          |
|------------------------------------------------------------------------------------------|--------------------------|
| Design and Test of Harvester for Corn and Stalk .....                                    | Jia Chunyan et al. (133) |
| Design and Test of Tumorous Stem Mustard Harvester Pulling and Conveying Mechanism ..... | Wang Liubu et al. (138)  |

## Experiment and Research

|                                                                                                                                                |                                |
|------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|--------------------------------|
| Random Input Running Test and Analysis of Sprayer Ride Comfort .....                                                                           | Le Feixiang et al. (142)       |
| Study on Determination Method of $\beta$ -glucan Content in Oat Based on Hyperspectral Technology .....                                        | Li Jing et al. (149)           |
| Research and Evaluation of Suitable for Mechanized Harvesting Performance and Mechanical Harvesting Quality for Maize in the Yunnan Area ..... | Lei En et al. (156)            |
| Whole 3D Reconstruction Based on FastSCAN Corn and Parameter Calculation Method .....                                                          | Li Shuhao et al. (162)         |
| Experimental Research on Shell and Kernel Separator of Almonds .....                                                                           | Tuluhong · Tuerdi et al. (167) |
| Electrical Impedance Spectroscopy Analysis of Rice and Determination of Detection Frequency Range .....                                        | Song Qi et al. (172)           |
| Research on the Temperature Compensation Model of the FDR Soil Moisture Sensor .....                                                           | Zhang Jian et al. (177)        |
| Simulation and Experimental Research on Automatic Supplying—seeds Device of Pneumatic and Vibratory Precision Seeder .....                     | Chen Jin et al. (183)          |
| Research on the Layout Optimization of the Notoginseng Precision Seeder .....                                                                  | Lin Li et al. (190)            |
| Simulation and Experimental Study on the Vibration Response of the Pre-stressed Mini-tiller Handle .....                                       | Wang Zhuo et al. (195)         |
| Study on Mechanical Properties of Rhizome of Yam .....                                                                                         | Cao Shaobo et al. (200)        |

## Application of New Technology

|                                                                                                                       |                            |
|-----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|----------------------------|
| Research on Vineyard Information Acquisition and Intelligent Irrigation System Design Based on Internet of Things ... | Dong Zhengyu (206)         |
| Measurement of Maize Seed Morphological Recognition Based on Computer Vision .....                                    | Liu Mei (210)              |
| Research on Manufacturing System of Farm Machinery Digital Workshop—Based on RFID and Hadoop Cloud Storage .....      | Shi Lei et al. (215)       |
| Development and Application of Organic Vegetable Traceability System Based on Android and QR Code .....               | Wang Linsheng et al. (220) |
| Research on Wheat Growth Monitoring Based on Computer Vision .....                                                    | Qian Yongtao (225)         |
| Research on Application of Intelligent Agricultural Machinery Automatic Navigation System .....                       | Sun Qi (230)               |

## Environment and Energy Power Engineering

|                                                                                                             |                         |
|-------------------------------------------------------------------------------------------------------------|-------------------------|
| Lightweight Design of the Transmission Case Based on Topology Optimization .....                            | Shen Wei et al. (234)   |
| Analysis of Transmission System Optimization Strategy Based on Tractor Transmission .....                   | Sun Yanfen (242)        |
| The Theory Research on the Control System of Biogas Dry Fermentation Bioreactor with Warming Facility ..... | Zheng Yong et al. (247) |
| Research on Mesh Generation Method of Finite Element of Complex Parts of Agricultural Engine Blades .....   | Mao Dandan et al. (252) |

## Summary

|                                                                                                                              |                           |
|------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|---------------------------|
| A Comparative Analysis in Different Regions and Its Influencing Factor on Ecological Risk of Agriculture Mechanization ..... | Hong Lijun et al. (257)   |
| Conservation Tillage Technology and Related Equipment .....                                                                  | Yang Luqiang et al. (263) |

Basic Parameters of the Journal: CN 23-1233/S \* 1979 \* m \* A4 \* 268 \* zh \* P \* ¥ 20.00 \* 1500 \* 50 \* 2018-4